
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Plats och tid Folkets hus, Valdemarsvik, 2024-12-16, kl. 19:00-20:11

Övriga närvarande Kristina Lohman, kommundirektör
Dennis Gidlund, kanslichef
Jasmina Kovacevic, kommunsekreterare

Utses att justera Elisabeth Evertsson (KD) och Nhela Ali (S)

Justeringens Kommunhuset Strömsvik, 2024-12-19
plats och tid

Underskrift Sekreterare ......................................... Paragrafer 107 - 123
Dennis Gidlund

Ordförande .........................................
Göran Karlsson (C)

Justerande ......................................... .........................................
Elisabeth Evertsson (KD) Nhela Ali (S)

Anslagsbevis

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Dennis Gidlund

Beslutande Se sidan 2-3

Ersättare

Närvarande ej
tjänstgörande
ersättare

Se sidan 2-3

Se sidan 2-3

Organ Kommunfullmäktige

Sammanträdesdatum 2024-12-16

Datum för
anslagsuppsättande

2024-12-20 Datum för
anslagsnedtagande

2025-01-13

Förvaringsplats för
protokollet

Kommunhuset Strömsvik

Underskrift .........................................................
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande
ersättare

1 Nhela Ali S JA §§ 107-123
2 Anders Sjölander M JA §§ 107-123
3 Anna Olsson

SD

NEJ Mark Lindholm
(SD) §§ 107-
123

4 Stefan Kemle LPo JA §§ 107-123
5 Jenny Elander Ek C JA §§ 107-123
6 Lars Beckman S JA §§ 107-123
7 Anna Nilsson M NEJ Plats tom
8 Magnus Loftén S JA §§ 107-123
9 Per Hanö SD NEJ Plats tom
10 Micca Andersson LPo JA §§ 107-123
11 Annelie Noort KD JA §§ 107-123
12 Per Hollertz M JA §§ 107-123
13 Jonas Andersson V JA §§ 107-123
14 Maud Carlsson

S

NEJ Susanne
Nordlöf (S) §§
107-123

15 Marie Lindh Eriksson C JA §§ 107-123
16 Jörgen Karlsson SD JA §§ 107-123
17 Linnea Lindahl

S
NEJ Majlis Paakkari

(S) §§ 107-123
18 Hans F Andersson - JA §§ 107-123
19 Ulf Larsson - JA §§ 107-123
20 Erik Lundberg S NEJ Plats tom

21
Yvonne Janhäger

M
JA §§107-119 Plats tom §§

120-123
22 Anders Carlsson C JA §§ 107-123
23 Kurt Olsson SD NEJ Plats tom
24 Mona Antoun S NEJ Plats tom
25 Bernt Janhäger

M
JA §§ 107-119 Plats tom §§

120-123
26 Per-Ola Birgersson - JA §§ 107-123
27 Göran Segergren S NEJ Plats tom
28 Marcus Thörnborg SD NEJ Plats tom
29 Petra Battel

KD

NEJ Elisabeth
Evertsson (KD)
§§ 107-123

30 Charlotta Franzén V JA §§ 107-123
31 Göran Karlsson, 1:e vice ordf. C JA §§ 107-123
32 Göran Tinglöf, 2:e vice ordf. S NEJ Plats tom
33 Anders Jonsson M JA §§ 107-123
34 Barbro Pettersson

LPo

NEJ Bo Gustavsson
(LPo) §§ 107-
123

35 Jonathan Ukne S JA §§ 107-123
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Nr Ersättare Parti Närvarande Tjänstgörande
1 Susanne Nordlöf

S
JA Maud Carlsson

(S) §§ 107-123
2 Anders Petersson S NEJ -
3 Charlotte Kettle S NEJ -
4 Örjan Carlsson S NEJ -
5 Majlis Paakkari S JA Linnéa Lindahl

(S) §§ 107-123

1 Johan Gustafsson M NEJ -
2 Mårten Holmqvist M NEJ -
3 Gunnar Pilspets M NEJ -
4 Maria Asklöf M NEJ -

1 Liselotte Tillberg SD NEJ -
2 Mark Lindholm

SD
JA Anna Olsson

(SD) §§ 107-123
3 Ola Karlsson SD NEJ -

1 Gunnar Spetz LPo NEJ -
2 Bo Gustavsson LPo JA Barbro

Pettersson
(LPo) §§ 107-
123

3 Susanne Hamilton LPo NEJ -

1 Madeleine Wiström C NEJ -
2 Rosa Jonsson C NEJ -

1 Elisabeth Evertsson KD JA Petra Battel
(KD) §§ 107-123

2 Marianne Svensson KD JA -

1 Jörgen Malmström V NEJ -
2 Bo Franzén V NEJ -
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KF §107 KF-KF.2024.1

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Sammanträdets behöriga kungörande

Kommunfullmäktiges beslut

Sammanträdet är behörigt kungjort.

Ärendebeskrivning

Kallelse till dagens sammanträde har varit anslagen på
anslagstavlan på kommunens hemsida under tiden 2024-12-06 till
2024-12-16.

Personlig kallelse har skickats till kommunfullmäktiges ledamöter
och ersättare.

_ _ _ _ _ _ _
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KF §108 KF-KF.2024.3

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Information kommunfullmäktige

Kommunfullmäktiges beslut

Informationen läggs till handlingarna.

Ärendebeskrivning

Följande informationer lämnas vid dagens sammanträde:

- Per Hollertz (M) informerar om ekonomisk uppföljning per sista
oktober.

_ _ _ _ _ _ _
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KF §109 KS-SA.2024.104

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Revisorernas budgetäskande 2025

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunrevisionens budget för 2025 fastställs till 800 tkr för 2025.

Kommunfullmäktige uppmanar kommunrevisionen att inkomma
med äskanden tidigare under budgetprocessen.

Reservationer

Jonas Andersson (V) och Charlotta Franzén (V) reserverar sig mot
beslutet till förmån för yrkande från Jonas Andersson (V).

Ärendebeskrivning

Kommunrevisionen har den 5 november 2024 inkommit med
äskande om 970 tkr för 2025. Detta motsvarar en ökning med 170
tkr jämfört med förslaget i mål och budget om 800 tkr.

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 18 november 2024
fastställde kommunfullmäktige budgeten för kommunrevisionen till
800 tkr.

Kommunfullmäktiges presidium föreslår därmed
kommunfullmäktige att budgeten för kommunrevisionen kvarstår till
800 tkr i enlighet med mål och budget för 2025.

Underlaget från kommunrevisionen inkom 5 november 2024 för
2025 när kommunfullmäktige ska behandla mål och budget den 18
november för 2025. Ärendet har behandlats politiskt av
kommunstyrelsen 28 oktober och kommunstyrelsens arbetsutskott
9 oktober. Mål och budget har före politisk behandling bearbetats i
en budgetberedning. Därmed behöver äskanden komma in tidigare
för att kunna beaktas i budgetförslaget för alla kommunens
nämnder och verksamheter som berörs av mål och budget-
dokumentet.

Yrkanden
Jonas Andersson (V) yrkar att tillstyrka revisorers äskande utifrån
kostnadshöjningar med ett belopp av 900 tkr för 2025.
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KF §109 KS-SA.2024.104

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Per Hollertz (M) yrkar bifall till liggande förslag från kommunfullmäktiges
presidium

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger två förslag till beslut och att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag från
kommunfullmäktiges presidium.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kommunrevisionen
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KF §110 KS-SA.2024.96 045

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Kommunens låneramar 2025

Kommunfullmäktiges beslut

Nyupplåning får ske under 2025 om totalt 40,0 miljoner kronor och
lån får omsättas om totalt 50,0 miljoner kronor.

Reservation

Mot beslutet och till förmån för Lars Beckmans (S) yrkande reserverar sig
samtligt närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare från
Socialdemokraterna.

Protokollsanteckning

Jonas Andersson (V) och Charlotta Franzén (V) lämnar följande
protokollsanteckning:

Planerad nyupplåning ligger på 40mnkr för kommunen 2025.
I Vänsterpartiets budgetförslag – som ger starkare resultat, enligt god
ekonomisk hushållning, skulle nyupplåningsbehovet ligga på; 17mnkr.
23mnkr mindre för kommande generationer att hantera.
Det ska noteras att budget för långsiktiga lån 2024 är 358,3 mnkr.

Ärendebeskrivning

Enligt kommunens finanspolicy KF 2022-04-04, §47 beslutar
kommunfullmäktige om ram för kommunens upplåning och
omsättning av lång för respektive år.

Behovet av nyupplåning för 2025 bedöms uppgå till 40,0 mnkr.
Detta består av:

 Beslutat upplåning i budget 2025, 25,0 mnkr.
 Beslutat ej verkställd upplåning i budget 2024. I budgeten

finns beslut om 55,0 mnkr varav 40,0 mnkr har verkställts.
Ekonomiavdelningen bedömer att resterande 15,0 mnkr
behöver verkställas i början på året.

Därutöver förfaller 50,0 mnkr av kommunens befintliga lån till
betalning under året och måste omsättas i sin helhet.
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KF §110 KS-SA.2024.96 045

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Yrkanden
Lars Beckman (S) yrkar att nyupplåning får ske under 2025 om totalt 20,0
miljoner kronor.

Per Hollertz (M) yrkar med instämmande av Anders Carlsson (C) bifall till
liggande förslag.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger två förslag till beslut och att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med detta.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Ekonomichefen
Akten
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KF §111 KS-KcS.2024.37

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Fastställande av avgifter för utlämnande av allmänna
handlingar för Räddningstjänsten Östra Götaland

Kommunfullmäktiges beslut

Avgifter för utlämnande av allmänna handlingar för
Räddningstjänsten Östra Götaland antas.

Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunalförbundet att göra årliga
justeringar av taxan i enlighet med konsumentprisindex.

Ärendebeskrivning

Räddningstjänsten Östra Götaland har inkommit med hemställan till
samtliga medlemskommuner att anta förslag om avgiftstaxa för
utlämnande av allmänna handlingar.

Ekonomiska konsekvenser

Beslutet medför inga ekonomiska konsekvenser för kommunen.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
RTÖG
Akten
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KF §112 KS-SO.2024.26

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Taxor och avgifter Äldreomsorg 2025

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige antar avgifter för äldreomsorg 2025 att gälla
från 2025-01-01.

Ärendebeskrivning
Bestämmelserna om kommunernas rätt att ta ut avgifter inom
omsorg om äldre och personer med funktionsnedsättning finns i 8
kap. 2 § Socialtjänstlagen (SoL). Kommunen får ta ut skäliga
avgifter bland annat för hemtjänst, dagverksamhet, bostad i särskilt
boende och för annan liknande social tjänst. Avgifterna får inte
överskrida kommunens självkostnader.

De årliga förändringarna i taxesystemet styrs dels av förändringar i
prisbasbeloppet och dels av konsumentverkets årliga
konsumentprisindex (KPI). Prisbasbeloppet för år 2025 är fastställt
till 58 800 kr och höjs därmed med 1 500 kr jämfört med 2024.

Följande förändringar i taxesystemet föreslås gälla från och med
2025-01-01:
Siffror markerade med gul färg är preliminära och kommer att
kunna uppdateras först under december.

Hemtjänst* 2024 2025 Förändring
Nivå 1 1 089 1118 29
Nivå 2 2 034 2 087 53
Nivå 3 2 575 2 642 67

För 2025 är högkostnadsskyddet 2 642 kr enligt riktlinjer från
Socialstyrelsen.

Minimibelopp* 2024 2025 Förändring

Ensamstående 7 062 7 247 185
Makar/sambor 5 762 5 912 150
Särskilt boende 5 327 5 466 139
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KF §112 KS-SO.2024.26

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Trygghetslarm 2024 2025 Förändring
Månadsavgift 400 400 0
Skadad/förlorad larmklocka 800 800 0

Skadat/förlorat armband/halsband 100 100 0

Matkostnad** 2024 2025 Förändring
Dygnsportion 147 151 4
Lunch, matdistribution 67 69 2
Dessert 17 18 1
Kost, dagverksamhet 99 102 3

Korttidsvistelse** 2024 2025 Förändring
Dygnsportioner mat 147 151 4
Service/omvårdnad 86 88 2

Avgiften beräknas till en trettiondel av 2 575 (högkostnadsskydd),
det vill säga 86 kr per dygn. Brukaren betalar för den tid hen vistas
på korttidsboendet.

Hemsjukvård 2024 2025 Förändring
Besök 200 200 0

Hemsjukvård debiteras per besök dock max 800 kr per månad.

Hyror vård- och omsorgsboende
Hyror justeras årligen delvis med hänsyn till den hyra hyresvärden
erlägger till fastighetsägaren, dels med hänsyn till taxeförändringar
av värme, vatten och hushållsström.

* Avgift per månad
** Avgift per dag
Minimibeloppen hämtas från Socialstyrelsen.
_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Socialchef
Akten
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KF §113 KS-SO.2024.25

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Taxor och avgifter LSS 2025

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige antar avgifter vid insatser enligt LSS 2025 att
gälla från 2025-01-01

Ärendebeskrivning
Insatser enligt LSS (lag om stöd och service till vissa
funktionshindrade) är i princip avgiftsfria. I förarbeten till lagen
framgår att utgångspunkten är att människor inte ska ha
merkostnader till följd av sin funktionsnedsättning. Dock finns vissa
avgifter reglerade i 18 - 20 § LSS och i 5 - 6 §§ förordningen
(1993:1090) om stöd och service till vissa funktionshindrade.

Av 19 § LSS framgår att kommunen får ta ut skäliga avgifter för
bostad, fritidsverksamhet samt kulturella aktiviteter. Avgifterna får
dock inte överstiga kommunens självkostnad och kommunen ska
se till att den enskilde får behålla tillräckliga medel för sina
personliga behov. Av lagens förarbeten framgår att en skälig avgift
kan tas ut även för måltider som serveras i samband med insatser
enligt lagen.

Vid insatsen boende i familjehem eller bostad med särskild service
för barn och ungdom (under 18 år) beräknas ersättningen till
kommunen utifrån föräldrarnas ersättningsskyldighet och reglerna i
2 - 4 §§ 6 kap. Socialtjänstförordningen (2001:937).

Följande förändringar i taxesystemet föreslås gälla från 2025-01-
01:

Korttidsvistelse utanför det egna hemmet LSS 9.6

Kost 2024 2025 Förändring
0 - 5 år, halvdag 31 32 1
0 - 5 år, heldag 56 57 1
6 - 12 år, halvdag 38 39 1
6 - 12 år, heldag 70 72 2
13 - 17 år, halvdag 45 46 1
13 - 17 år, heldag 82 84 2
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KF §113 KS-SO.2024.25

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Korttidsvistelse utanför det egna hemmet LSS 9.6
Över 18 år

Kost 2024 2025 Förändring
Halvdag 56 57 1
Heldag 109 112 3

Korttidstillsyn för skolungdom över 12 år LSS 9.7

Kost 2024 2025 Förändring
Mellanmål 19 19 0
Heldag 94 96 2

Familjehem eller bostad med särskild service för barn och
ungdomar LSS 9.8
Under 18 år

Storleken på avgiften ska fastställas per förälder på samma
grunder som vid betalningsskyldighet för underhållsstöd enligt 19
kap Socialförsäkringen. En lägre avgift kan fastställas utifrån
överenskommelse med föräldrarna om att de ska stå för vissa av
barnets kostnader.

Familjehem eller bostad med särskild service för barn och
ungdomar
Över 18 år

Ungdomar över 18 år med egna inkomster och bor i familjehem
eller bostad med särskild service för barn och ungdomar betalar för
kost och boende.

Kost 2024 2025 Förändring
Heldag 102 109 7
Boende 2330 2393 63

Ungdomar över 18 år som saknar inkomster och bor i familjehem
eller bostad med särskild service för barn och ungdomar betalar för
kost.

14(28)



KF §113 KS-SO.2024.25

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Resor med kommunens fordon

Resor med kommunens fordon debiteras enligt Skatteverkets
milersättning.

Resa 2024 2025
Kr per km 2,50 2,50

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Socialchef
Akten
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KF §114 VAL.2024.9

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Val av ordförande till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktiges beslut

Ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Ärendebeskrivning

Val av ny ordförande till kommunfullmäktige bordlades vid
kommunfullmäktiges sammanträde 18 november.

Yrkanden
Nhela Ali (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och finner att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kansliet
Akten
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KF §115 VAL.2024.8

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Val av 1:e vice ordförande till valnämnden

Kommunfullmäktiges beslut

Anette Edström Karlsson (C) utses till 1:e vice ordförande i valnämnden
för återstoden av mandatperioden till och med 2026-12-31.

Ärendebeskrivning

Val av ny 1:e vice ordförande till valnämnden bordlades vid
kommunfullmäktiges sammanträde 18 november.

Yrkanden
Nhela Ali (S) yrkar att Anette Edström Karlsson (C) utses till 1:e vice
ordförande i valnämnden för återstoden av mandatperioden till och med
2026-12-31.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och finner att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Troman
Löner
Berörd
Akten
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KF §116 VAL.2024.12

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Val av ordförande till kommunfullmäktiges
demokratiberedning

Kommunfullmäktiges beslut

Kommunfullmäktige utser Elisabeth Evertsson (KD) till ordförande i
demokratiberedningen för resterande del av mandatperioden till och med
2026-12-31.

Ärendebeskrivning

Val av ny ordförande till kommunfullmäktiges demokratiberedning
bordlades vid kommunfullmäktiges sammanträde 18 november.

Yrkanden
Nhela Ali (S) yrkar att kommunfullmäktige utser Elisabeth Evertsson (KD)
som ordförande i demokratiberedningen för resterande del av
mandatperioden till och med 2026-12-31.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och finner att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Troman
Löner
Berörd
Akten
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KF §117 VAL.2024.11

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Val av ersättare till valnämnden

Kommunfullmäktiges beslut

Ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Ärendebeskrivning

Val av ersättare till valnämnden bordlades vid kommunfullmäktiges
sammanträde 18 november.

Yrkanden
Nhela Ali (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och finner att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Troman
Löner
Berörd
Akten
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KF §118 KS-SA.2024.65

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Val av fullmäktigeberedning för översyn av politisk
organisation inför mandatperioden 2027-2030

Kommunfullmäktiges beslut

Ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Ärendebeskrivning

Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträdet 18 november att inrätta
en fullmäktigeberedning med representanter från valda partier i
kommunfullmäktige gällande översyn av politisk organisation.

Beredningen ska bestå av sju ledamöter varav en ledamot är ordförande
och en ledamot är vice ordförande.

Yrkanden
Nhela Ali (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och finner att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Valda
Kansliet
Akten
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KF §119 KS-SA.2024.65

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Val av fullmäktigeberedning för översyn av
arvodesbestämmelser inför mandatperioden 2027-2030

Kommunfullmäktiges beslut

Ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Ärendebeskrivning

Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträdet 18 november att inrätta
en fullmäktigeberedning med tre representanter från valda partier i
kommunfullmäktige gällande översyn av arvodesbestämmelser.
Beredningen ska bestå av tre ledamöter varav en ledamot är ordförande
och en ledamot är vice ordförande.

Yrkanden
Nhela Ali (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag till beslut och finner att
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Valda
Kansliet
Akten
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KF §120 KS-BU.2023.52

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2024-12-16

Justerare

..........

..........

..........

Motion - Skolfrukost

Kommunfullmäktiges beslut

Ärendet återremitteras.

Ärendebeskrivning

Jonas Andersson (V) har den 2023-09-25 lämnat in en motion om
att gratis skolfrukost införs i kommunens grundskolor. Ärendet var
upp i KS-BUU protokoll 2024-01-30 § 4 som återremitterar ärendet
med följande motivering: Förvaltningen får i uppdrag att redovisa
en ungefärlig totalkostnad om gratis skolfrukost skulle införas i
kommunens grundskolor.

Vänsterpartiet har i sin motion hänvisat till att, barn idag inte får i
sig tillräcklig frukost för att klara av skolarbetet, fram till
skollunchen.

Om skolfrukost serveras skulle det ge bättre förutsättningar för
eleverna att klara sin skoldag och för de barnfamiljer som har det
tufft i ekonomiskt.
Vänstern ser att barn som är inskrivna på kommunala
fritidsverksamhet innan skola ges frukost som i sin tur ger
förutsättningar till studier fram till lunch.

Vänsterpartiet skriver i sin motion att de i nuläget vill se att elever
som inte är inskrivna på fritidshem och elever i årskurs 7–9 skulle
vara en prioriterad grupp.

Förvaltningens yttrande

Utbildning, kultur och fritid ser positivt på skolfrukost men bedömer
att motionens förslag är kostsamt att organisera utifrån ekonomiska
besparingar.

Utbildning, kultur och fritid har undersökt vad som behöver beaktas
för att organisera skolfrukost på kommunens skolor. Ur ett
likvärdighetsperspektiv skulle skolfrukost behöva erbjudas till alla
elever och inte specifika grupper.
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Sammantaget anser sektorn att kostnad för att organisera gratis
skolfrukost bedöms som höga i relation till behovet. Kostnaden
ryms inte inom befintliga budgetram utan förutsätter en utökad
budgetram. Likvärdighetsperspektivet påverkar också
bedömningen.

Ekonomiska konsekvenser
Under höstterminen 2024 har rektorsområde 2, 339 elever i årskurs
F-6 och 298 elever i årskurs 4-9 i rektorsområde 3, vilket ger totalt
637 elever.

En kostnadsprognos har beräknats för att erbjuda skolfrukost till
alla grundskoleelever i kommunen före skoldagens början. Enligt
uppgift från kostchefen är kostnaden 10 kronor per elev, vilket
innebär att kostnaden per dag blir 6 370 kronor. För ett läsår med
180 skoldagar blir kostnaden således 1 146 600 kronor.

Tillsynsansvaret gäller från det att eleverna anländer till skolan och
tills skoldagen börjar. För att säkerställa tillsyn och hantering under
frukostperioden på skolgården och matsal, krävs minst två
skolvärdar per enhet. Kostnaden för en tjänst som skolvärd på en
semestertjänst uppgår till cirka 490 000 kronor per år, vilket totalt
blir 3 920 000 kronor för åtta tjänster.

Yrkanden
Lars Beckman (S) yrkar med instämmande av Jonas Andersson (V) och
Nhela Ali (S) att ärendet återremitteras i första hand och bifall till motionen
om yrkandet om återremiss faller. Motiveringen till återremissen är enligt
följande;

Med anledning av att motionen pekar på ett begränsat antal barn som ska
få serverad frukost yrkar vi på återremiss på motionen gällande
skolfrukost för ytterligare utredning.

Per Hollertz (M) yrkar med instämmande av Anders Carlsson att motionen
ska avslås i enlighet med liggande förslag från kommunstyrelsen.

Beslutsgång
Ordföranden finner att det föreligger ett förslag om återremiss. Om
yrkandet för återremiss avslås föreligger yrkande om bifall till motionen
samt avslag till motionen.
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Ordföranden ställer först proposition gällande återremiss och finner att
ärendet återremitteras.

Votering begärs.

Ordföranden meddelar följande propositionsordning vid voteringen:

JA-röst för att återremittera ärendet.
NEJ-röst för att ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde.

Voteringen påbörjas.

JA-röst: Nhela Ali (S), Mark Lindholm (SD), Lars Beckman (S),
Magnus Loftén (S), Jonas Andersson (V), Susanne Nordlöf (S),
Majlis Paakkari (S), Hans F Andersson (-), Ulf Larsson (-), Per-Ola
Birgersson (-), Charlotta Franzén (V) och Jonathan Ukne (S).

NEJ-röst: Anders Sjölander (M), Stefan Kemle (LPo), Jenny
Elander Ek (C), Micca Andersson (LPo), Annelie Noort (KD), Per
Hollertz (M), Marie Lindh Eriksson (C), Jörgen Karlsson (SD),
Anders Carlsson (C), Elisabeth Evertsson (KD), Anders Jonsson
(M), Bo Gustavsson (LPo) och Göran Karlsson (C).

Voteringen avslutas.

Ordföranden finner att omröstningen faller ut enligt följande; 12
stycken JA-röster, 13 stycken NEJ-röster och ingen avstod från att
rösta under voteringen. 10 platser var tomma vid voteringen.

Detta innebär att kommunfullmäktige beslutat att återremittera
ärendet i enlighet med 5 kap. 50 § 1 st kommunallagen (2017:725)
så kallad minoritetsåterremiss.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Utbildningschefen
Akten
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Interpellation om trygghetsboenden från Jenny Elander Ek
(C), Marie Lindh Eriksson (C), Göran Karlsson (C) och
Anders Carlsson (C) till Per Hanö (SD)

Kommunfullmäktiges beslut

Ärendet bordläggs till kommande sammanträde.

Ärendebeskrivning

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2024-11-18 lämnade Jenny
Elander Ek (C), Marie Lindh Eriksson (C), Göran Karlsson (C) samt
Anders Carlsson (C) in en interpellation till Per Hanö (SD) gällande
trygghetsboenden.

Ärendet bordläggs på grund av att Per Hanö (SD) var frånvarande
vid dagens sammanträde.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Kansliet
Akten
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Motioner, interpellationer och frågor

Kommunfullmäktiges beslut

Punkten lämnas.

Ärendebeskrivning

Inga interpellationer lämnas in till dagens sammanträde.

Inga motioner lämnas in till dagens sammanträden.

Följande frågor ställs vid dagens sammanträde;

Lars Beckman (S) frågar om projektmedel från Naturvårdsverket
gällande tillstånds- och planprocesser vid förprojektering av
etablering av kärnkraft ska användas för att finansiera en
projektanställning.
- Per Hollertz (M) meddelar att man får återkomma till exakt hur
dessa medel ska hanteras.

Jonas Andersson (V) frågar om hur kommunen arbetar politiskt och
förvaltningsmässigt med skärgårdsfrågor; lokalt, regionalt samt inom
Kustlandet?
- Per Hollertz (M) meddelar att svar sker vid kommande
sammanträde.

Jonas Andersson (V) frågar om hur ska allas barns rätt till utbildning
säkerställas i kommunens skolor, då inga medel är tillskjutna vid den
oförändrade skolorganisationen.
- Stefan Kemle (LPo) meddelar att svar sker vid kommande
sammanträde.

Lars Beckman (S) ställer fråga till Stefan Kemle (LPo) om vad kommunen
gör för att stödja etablering av restauranger i Valdemarsvik.
- Stefan Kemle (LPo) meddelar att kommunen inte agerar specifikt för att
få hit och behålla restauranger utan inriktar sig generellt för
näringslivsetableringar i centralorten och hela kommunen.
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Nhela Ali (S) frågar om effekten på personal i samband med vikariestopp
samt om vikariestoppet ska fortsätta efter årsskiftet.
- Per Hollertz (M) meddelar att arbetsmiljön följs upp av chefer och genom
medarbetarenkät. Vikariestopp gäller till årsskiftet och det finns inga
planer på att införa det igen nu men kan överprövas om det krävs med
tanke på ekonomin.

Magnus Loftén (S) frågar om vem som jobbar med handlingsplan för
folkhälsan i kommunen.
- Stefan Kemle (LPo) svarar att folkhälsan är övergripande och ingen
specifik tjänsteperson arbetar med frågan.

_ _ _ _ _ _ _

Beslutet skickas till
Akten
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Avslutning

Ordföranden önskar god jul och gott nytt år, avslutar mötet och tackar för
dagens sammanträde.

_ _ _ _ _ _ _
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